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Abstract: 

 

The world works hard to achieve an effective economic development or a fast and spontaneous economic 

progress. But there is an  obstacle which tends to limiting the speed of achieving these goals, namely corruption, 

the latter  becomes an obsession that disturbs the whole world day and night. Although this phenomenon is vey 

ancient in its content and modern in methods 

However, its causes and effects may be multiplied and they become no longer simply distorting the opening to 

the market and reforms enhanced democracy for countries in transition from planned economy to a free market 

economy, but they also worked to distort international trade, investment flows and facilitated the activities of 

organized crime at the international level. such as drug trade ,money laundering, and to drop all this on the 

Algerian economy, we find that even the economy suffers from this chronic disease as well which is  resulted from 

the structure of the economy on  one hand and the infection of trade openness and financial, on the other. Thus 

the question asked is: what are the causes and effects of the financial and administrative corruption  

phenomenon in  Algeria? 
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 :انفساد انذاضز الأٔل فً الإدارج انغائة الأٔل فً الإصلاح ػهى انًٕقغ"إتزاٍْى غزاٌثح ،-3

http://www.aljazeera.net/NR/exeeres/183f60AD-658E-471C-B331-718fe744100B.htm ذى ذصفخ انًٕقغ . 

2012-03-25: ترارٌخ  

 http://www.tanmia.ma/article.php3?id_article=1303يٕقغ انرًٍُح "إدرٌس ٔنذ انقاتهح ،يؼضهح انفساد-4
 2012-03-20:ذى انرصفخ ترارٌخ

46ص، ػًاٌ  ، دار  انثشٍز نهُشز ٔانرٕسٌغ ، ذزجًح ػهً دسٍٍ دجاج  ، "انسٍطزج  ػهى انفساد",  روبرث كهيخجارد -5

فً تزنٍٍ ،ذؼُى تانشفافٍح ٔكثخ انفساد  ٔنٓا فزٔع 1993 ًْ يُظًح يُظًح ػانًٍح غٍز دكٕيٍح ذأسسد سُح مىظمت انشفافيت انذونيت-6

 ذصُف انذٔل دسة انذراساخ ٔالإسرثٍاَاخ ٔػًهٍاخ يسخ ذقٕو تٓا يغ 1995دٔنح ٔذصذر انًُظًح ذقزٌزا سٌُٕا يُذ ػاو(90)فً 

 .الأكادًٌٍٍ ٔرجال الأػًال ٔيذهٍٍٍ لأدء انذٔل انًانً

     .http://www.transparecy.org :ػهى انًٕقغ2006ذقزٌز يُظًح انشفافٍح انذٔنٍح نؼاو--7
 2012-03-22:ذى ذصفخ انًٕقغ ترارٌخ

 .12 ص2003 انسُح 21يجهح يزكش صانخ نلاقرصاد الإسلايً جايؼح الأسْز انؼذد  (إَٔاػّ أسثاتّ، آثارِ)انفساد الاقرصادي :  ػثذ الله جاتز انذسًُ-8

 

ػهى (سثرًثز/أٌهٕل)4719انفساد،الاقرصادٌح الانكرزٍَٔح ،انؼذد:يفاٍْى إقرصادٌح "فٕاس دًذ انفٕاس،-9

 .2012-03-22ذى انرصفخ ترارٌخ   .http://www.aleqt.com:انًٕقغ
10-

 

http://www.algazeera.net/NR/exeres/183f60ad-658e-471c-b331-718fe744100b.htm 

23032011

 

.05،ص2005، دار انُٓضح انؼزتٍح ،انقاْزج،"انرذهٍم الاقرصادي نهفساد"، طارق محمذ ػبذ انطلاو-11  

 

12-28200711 

13-200204 

 ص 2005، انسُح، 114يجهح دراسح انخهٍج ٔانجشٌزج انؼزتٍح انؼذد : انزٌس انطارق، ٔانفصم انفضهً، انٕساطح تٍٍ انلانرشاو الاجرًاػً ٔانخهم الإداري-14

75-104. 

1517102007 

http://www.echoroukonline.com/modules.php?name=News&file=article&sid=11979

 2012-03-22:ذى انرصفخ ترارٌخ
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

http://www.aljazeera.net/NR/exeeres/183f60AD-658E-471C-B331-718fe744100B.htm
http://www.tanmia.ma/article.php3?id_article=1303
http://www.tanmia.ma/article.php3?id_article=1303
http://www.transparecy.org/
http://www.algazeera.net/NR/exeres/183f60ad-658e-471c-b331-718fe744100b.htm
http://www.echoroukonline.com/modules.php?name=News&file=article&sid=11979


 

 هخبر هالٍت، بنوك وإدارة أعوال

 :ٌنظن الولتقى الوطنً حول

 حوكوت الشركاث كآلٍت للحذ هن الفساد الوالً والإداري

 2012 هاي 7-6 ٌوهً

 
 

19 
 

                                                                                                                                                                                                            
 
 
 


